
 

1 
 

 

 

 
 
 

 

 
 

GULDVANGSPOSTEN 

 
Medlemsblad for grundejerforeningen Guldvangen 
42. årgang                 nr. 153              september 2021 

 Fint besøg på Hans Hansensvej en tidlig sommermorgen. 



 

2 
 

 
 
 
 

  

INDHOLD  

• Reminder til Generalforsamling 2021 

• Referat fra bestyrelsesmøde 7. maj 2021 

• Referat fra fællesmøde 11. maj 2021  

• Salgsstatistik 

• Referat fra bestyrelsesmøde 27. august 2021 

• Seneste Nyt fra hjemmesiden 

• Lidt af hvert… 

 

 



 

3 
 

Indkaldelse til Generalforsamling 2021 

 

 

HUSK den udsatte Generalforsamling for 2021 
Lørdag, den 18. september 2021, kl. 10:00  
Blåbjerg Friskoles hal, Klintingvej 170, Stausø 

 

Tilmelding: Der vil være øl og vand som sædvanligt, men til alle der ønsker at 
deltage i den efterfølgende spisning af smørrebrød, vil vi gerne bede om 
tilmelding af antal deltagere - helst på mail.  
Send en mail til kontakt@guldvangen.dk senest den 12. september. 
 

Forslag til ændring af vedtægterne §3. pkt. c: Som opfølgning på sidste års 
beslutning på generalforsamlingen om at skabe mulighed for lokale udvidelser 
af grundvandssænkningen har bestyrelsen nu lavet et forslag til vedtægts-
ændring: 
 
At afholde udgifter til lokale udvidelser af grundvandssætningen under forudsæt-ning af: 

• at der er tilsagn fra flere grundejere i ét projekt.   

• at projekterne godkendes af bestyrelsen og vandmyndigheden efter ansøg-ning. 

• at budget/omkostninger vedrørende pkt. c godkendes af Generalforsam-lingen for 
hvert projekt.   

• at fremtidig vedligeholdelse aftales og afholdes af de grundejere, der ønsker 
anlægget udført og af de grundejere, der ønsker at medbenytte det. 

 

Dagsorden: 

1. Velkomst 
2. Valg af to stemmetællerle 
3. Valg af dirigent 
4. Bestyrelsens beretning 
5. Fremlæggelse af rengskab og budget 
6. Valg af medlemmer til bestyrelsen (på valg er Allan Nielsen, Anders Grimstrup 

samt to suppleanter) 
7. Valg af to revisorer 
8. Fastsættelse af kontingent 
9. Indkomne forslag 
10. Eventuelt 

 

Bestyrelsen 

INFORMATION 
TIL GRUNDEJERE I GULDVANGEN 

mailto:kontakt@guldvangen.dk


 

4 
 

Referat af bestyrelsesmøde den 7. maj 2021 

Bestyrelsesmøde blev afholdt hos Kay Vejdiksen (KJ), den 7. maj kl. 14.00 med 

en fuldtallig bestyrelse. Mødet havde følgende dagsorden: 

 

Dagsorden: 
 

1. Velkomst 

2. Godkendelse af seneste referat 

3. Gensidig orientering  

4. Økonomi  

5. Strandrensning 

6. Byggesager 

7. Vandudvalg 

8. GuldvangsPosten & Hjemmesiden 

9. Veje & stier, herunder legepladser 

10. Eventuelt 

 

1.  Velkomst 

Formanden Allan Nielsen (AN) bød velkommen og takkede KJ for en gæstfri 

modtagelse. 

 

2.  Godkendelse af seneste referat 

Referatet fra sidst blev godkendt. AN oplyste, at fremover vil referatet for 

medlemmerne kun være at finde i GuldvangsPosten. 

 

3.  Gensidig orientering 

Som en del sikkert har bemærket, har HedeDanmark været på besøg i 

Guldvangen med tunge køretøjer for at fælde træer. Der er stadig spor i form af 

påkørsel af vejchikane og spor i græsareal ved postkassehuset ved Hans 

Hansensvej. De vil blive rykket for udbedring af nævnte forhold. 

 

Dialogen med grundejere på Kirkeflod om en mindre udvidelse af grundvands-

sænkningen er desværre gået i stå, da kommunen ikke vil påtage sig spule-
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opgaven. AN har fået en juridisk vurdering af, hvordan vi klarer sagen som 

forening. Han har endvidere fået arrangeret et møde med kommunen om sagen 

den 12. maj 2021. Vi afventer mødet, før vi foretager os yderligere. 

 

For at lette adgangen til postkassehusene fjernede vi, som et forsøg låsene på 

dørene. Det er efter vores mening gået fint, men vi lytter gerne til kommentarer 

fra brugere. 

 

Militærets nye kørespor, tidligere omtalt. Her bakker foreningen sammen med 

de seks andre lokale grundejerforeninger op om Torben Bøgeskovs høringssvar, 

omhandlende placeringen af sporet. 

 

Fællesmøde med sommerhusgrundejerforeningerne bliver afholdt fysisk 11. 

maj med AN som deltager. 

 

Den 8. juni vil der blive afholdt dialogmøde med grundejerforeningerne og 

kommunen med AN og Anders Grimstrup (AG), som deltagere. 

 

4.  Økonomi 

Per Toftdahl (PT) orienterede om økonomien. Han havde udsendt balancer til 

bestyrelsen, restancer er der kun tre tilbage af. Det viser sig at være forbundet 

med store vanskeligheder at betale kontingent for folk uden mailadresse og 

netbank. 

 

PT oplyste, at bilag fra regnskabet 2020 fortsat vil være tilgængelig i en periode, 

men fremover skal man møde op på generalforsamlingen for at få svar på 

spørgsmål til bilagene. Ved sidste generalforsamling besluttede vi at øremærke 

200 kroner af kontingentet til optimering af grundvandssænkningen, de penge 

sætter kassereren ind på en særkonto. 

 

5.   Strandrensning 

Varde Kommune har desværre aflyst årets strandrensning på grund af Corona 

situationen. 
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6.  Byggesager 

Der er på Peter Larsensvej givet dispensation til skift fra eternit til tagpap. 

 

7.  Vandudvalg 

Det store projekt med uddybning eller oprensning af grøfter er stort set 

afsluttet, der mangler dog udbedring af stien ved den lille P-plads for enden af 

Guldvangen. Vi har rykket entreprenøren. 

 

Projektet ved skelgrøften mod Frydenlund er planlagt til start den 15. juni. Alle 

berørte grundejere er orienteret, her er der dog en enkelt indsigelse. 

 

Vi drøftede oplæg til vandhandleplan fra Fuldendt for 2021. Oplægget er delt op 

i tre delprojekter. Den første drejer sig om nødoverløb fra Pugeldalgrøften, der 

afvander for Naturstyrelsen og ind i grundvandssænkningen. Vi vælger som 

andet projekt at koble den lodrette faskine ved indgangen til legepladsen på 

grundvandssænkningen og derefter hæve og sikre vejen til legepladsen. I det 

tredje og største projekt taler vi om Kirkeflodsgrøften, som vi deler med privat 

lodsejer, den trænger i høj grad til oprensning. Vi er enige om at bede Fuldendt 

gå videre med alle tre projekter, men vil gerne have det tredje projekt udsat til 

2022. 

  

8.  GuldvangsPosten & Hjemmesiden 

Næste nummer af GuldvangsPosten regner vi med foreligger ultimo august. 

 

Alle er naturligvis velkomne til generalforsamlingen i Blåbjerg Friskoles hal den 

18. september kl.10.00, men af hensyn til køkkenet vil vi gerne have en 

tilmelding for medlemmer, der bliver til frokost.  

 

Vi vil gerne opfordre flere til at bruge hjemmesiden, vi synes der ligger mange 

brugbare oplysninger. 

  

9.  Veje & stier 

En mand med kendskab til sikkerhed på legepladser har været på besøg. Det har 

givet anledning til påpegning af en række forslag til reparation og 
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forandringer. Her er der bl.a. knækket fjeder på svævebanen, en større 

reparation af legetårn og ændring eller fjernelse af sandkasse. Egon Ølgod (EØ) 

har efterfølgende kontaktet firmaet Blåbjerg Leg for at få et tilbud. Bestyrelsen 

er enige om at få tingene bragt i orden. Tårnet viser sig at stamme helt tilbage 

fra 1979, så den bør nok udskiftes. Sandkassen vil EØ og AG arbejde lidt med. 

Totalt set vil det medføre en stor udgift. 

 

Toilettet på legepladsen vil vi forsøge at forbedre adgangen til ved indkøb af 

nøgleboks. Koden kan så oplyses til grundejerne. 

 

EØ har fået opsat chikaner på Guldvangen, det skulle gerne dæmpe 

hastigheden, hastigheden på grusvejene kan jo også føre til støvgener i en 

forhåbentlig solrig sommer. Så her fra en appel, dæmp farten. Vi vil få fjernet 

gamle rådne bomme ved enden af stikvejene, så må vi se om det bliver 

nødvendigt med en udskiftning. 

 

10.  Eventuelt 

Næste møde blev foreslået til 27. august kl. 14.00 på Jeppesvej 66. 

 

 
 Dræn og ny belægning på stien fra P-pladsen for enden af Guldvangen. 
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Referat af fællesmøde den 11. maj 2021 

Fællesmøde for sommerhusgrundejerforeninger i Varde Kommune, 

Danhostel Blåvandshuk, Kirkegade 5, Oksbøl 

 

Pkt. 0:  

19 personer var mødt og repræsenterede 11 grundejerforeninger. To grundejer-

foreninger havde meldt afbud. Dagsorden godkendt. 

 
Pkt. 1: Fællesudvalget 

Præsentation. 

Fællesudvalget oplever udfordringer i samarbejdet med Varde Kommune.  

Ved fokus på destinationernes forskellighed og dermed forskellige ønsker og 

behov giver det god mening at italesætte områdets DNA. Sidste dialogmøde 

med Varde Kommune var elektronisk den 16. november 2020. Fællesudvalget 

havde afgivet høringssvar vedr. store sommerhuse. 

Dræn og ny belægning på Hundevejen langs Hundevejsgrøften. 
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Pkt. 2: Varde Kommune - generelt 

Med hensyn til indsigelser til lokalplaner er bygningsprocenten for sommerhuse 

blevet nedsat, men der kunne nok fortsat være ønsker om yderligere reduktion.  

 

Man oplever at indsigelser ikke tages til efterretning. 

 

Regler fra de nye lokalplaner skal følges, - hvis der ikke statueres eksempler 

herpå, vil det på sigt komme til at føre til dispensationer.  

 

Der bliver for tiden etableret mange nye og store volde i sommerhusområderne. 

Mange grundejere respekterer ikke forbuddet og bevisførelsen bliver vanskelig, 

da der er lang behandlingstid for klager. Ligeledes ses at nedsivningsanlæg får 

form af design på grunden mere end traditionel form.  

 

Kommunens manglende opfølgning på indsigelser vedr. bl.a. ovennævnte bør 

være et punkt på næste dialogmøde, der forventes at finde sted den 8. juni kl. 

17.00. 

 

De offentlige toiletforhold er en udfordring i flere områder. Der er mangel på 

toiletfaciliteter, det er ikke omkostninger i forbindelse med opførsel heraf, der 

er problemet, men derimod de løbende omkostninger ved vedligehold.  Ønske 

om skyllebruser ved toiletter ved stranden.  

 

Affaldshåndtering på strandene. I områderne er der forskel på tilstedeværelse 

af affaldsspande ved stranden. Emnet tages op ved kommende Dialogmøde 

mhp. ensartethed. 

 

Diskussion om grenpladser i sommerhusområderne. Det er forskelligt, hvordan 

dette håndteres, ofte er der fastlagte uger/steder et par gange om året, hvor 

grundejere kan aflevere grenaffald. Opbevaring af grenaffald på matriklen er 

ikke hensigtsmæssigt grundet brandfare. Nogle vælger at lave hegn af affaldet.  

Mulighed for at leje flismaskine. Kunne tidligere lånes fra genbrugsplads, dette 

er dog konkurrenceforvridende og derfor ikke længere en mulighed.  
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Affaldssortering: Der er uoverskueligt mange kombinationsmuligheder, dog stor 

ensartethed i svar fra områderne til kommunen, - hellere genbrugsstationer end 

mange spande ved husene. Varde Kommune kigger på Ringkøbing/Skjern 

model. EU-regler vedr. projektet skal overholdes. Antal skraldespande bør 

tilpasses husstørrelse. Emnet affaldssortering tages op med Varde Kommune 

ved det kommende Dialogmøde.  

 

Fællesudvalget er repræsenteret i Blåvandshuk Udviklingsråd men ikke i 

Blåbjerg. 

 

Pkt. 3: Destination Vesterhavet 

Fællesudvalget har ønsket at få sæde i bestyrelsen, dette var ikke muligt. 

Direktør Peer Kristensen, Destination Vesterhavet har tilbudt at tage initiativ til 

et møde med grundejerne i regi Fællesudvalget. Her ville man fra DV´s side 

orientere om muligheder for samarbejde og grundejerforeningerne kunne 

formulere deres ønsker og behov for fremtidigt samarbejde. Der var ikke 

umiddelbart tilslutning til et sådant møde og det blev aftalt, at tage emnet op 

på det kommende Dialogmøde.  

 

Pkt. 4: Turismestrategi 

Agenda afstemmes i forhold til mandat. 

 

Pkt. 5: Forsvaret/Pkt. 6: Naturstyrelsen 

Fortsat mange huller i veje. Forsvaret giver penge til reetablering af terræn, men 

grundet meget vand i plantageområderne, holder reparationer ikke længe. 

Forsvaret har selv problemer med vand i terrænet. Når vejret tillader det, vil 

kørespor/veje blive forbedret. Naturstyrelsen, som har opgaven med 

vandproblemerne, vægter tiltagende ikke at bruge penge herpå, men i stedet at 

lade natur være natur.  

 

Pkt. 7: Status på vandudfordringer 

Varde Kommune er vandmyndighed, men optræder ikke som sådan overfor 

Forsvaret/Naturstyrelsen. Problemer med store mængder vand fra militær-

området flyttes herved over til grundejerne i området. Dette har været en kendt 
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og meget diskuteret problematik i efterhånden mange år, kommunen tager ikke 

ansvar. Det foreslås at indsende vandsager til kommunen og herved holde fokus 

på problemerne. Og se hvad der sker. 

 

Pkt. 8: Mandat for udvalgets fremtidige arbejde  

Mandatet udvides med: Formulering vedr. vandudfordringer. 

 

Diskussion om ordvalg i nuværende mandat: Der kan være forskellig opfattelse 

af begreber som: kvalitet og bedste sommerhuskommune. Der ses på mulighed 

for ændring af formulering.  

 

Pkt. 9: Valg af deltagere til Fællesudvalget 

Medlemmerne af Fællesudvalget vælges for et år ad gangen. Det besluttes, at 

såfremt et medlem af Fællesudvalget udtræder erstattes denne af vedkommen-

des efterfølger i den lokale grundejerforening indtil næste møde i Fællesud-

valget.  

 

Søren Bjerre, Blåvand Grundejerforening er udtrådt, Susanna Jensen, ny 

formand i Blåvand Grundejerforening indtræder derfor i stedet.  

 

Bodil Tang Kristensen Hejbøl, N. Jørgen Pedersen Henne Strand, og Allan Junge 

Vejers genvalgtes. 

 

Pkt. 10: Indkaldelse til næste års møde. 

Henne Grundejerforening indkalder. 

 

Pkt. 11: Eventuelt 

Opdatering af medlemslister- hvordan? Der er ikke medlemspligt i alle områder. 

Hvis der ikke er tinglyst medlemspligt, kan dette ikke pålægges grundejeren. 

Samarbejde med mæglerne om medlemskab i forbindelse med hushandler 

tilrådes. 

 

Referenter: Connie Verndrup og Hans Hansen. 
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Kilde: Boliga.dk 

Bemærk, at "Antal 2021" er antal solgte den 27. august 2021, per overtagelses-

datoen.  
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Referat af bestyrelsesmøde den 27. august 2021 

Bestyrelsen afholdt bestyrelsesmøde hos Anders Grimstrup (AG), med neden-

stående dagsorden: 

 
Dagsorden: 

 

1. Velkomst 

2. Godkendelse af seneste referat 

3. Gensidig orientering  

4. Økonomi  

5. Generalforsamling 

6. Byggesager 

7. Vandudvalg 

8. GuldvangsPosten & Hjemmesiden 

9. Veje & stier, herunder legepladser 

10. Eventuelt 
 

  

1.  Velkomst 

Formanden, Allan Nielsen (AN), startede med at byde velkommen til bestyrel-

sen, alle var mødt. 

 

2.  Godkendelse af seneste referat 

Næste punkt var referatet fra maj, der blev godkendt uden kommentarer. 

 

3.  Gensidig orientering 

Den 11. maj deltog AN i fællesmødet i Oksbøl, det gav han et sammendrag fra. 

Kommunen har fået mange henvendelser og input gennem de senere år fra 

sommerhusejere. Da en femtedel af kommunens omsætning stammer fra 

turismen, er det vel forventeligt, at det vil føre til større opmærksomhed af 

disses behov. 
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Kommunen har planer om strategiplan for turismeområdet i nær fremtid, der 

blev på mødet bl.a., nævnt, at Ringkøbing/Skjern og Varde Kommune tilsammen 

genererer 9,5 mio. overnatninger af besøgende årligt. 

 

Planen er, at strategien skal fremhæve forskellighederne i de enkelte områder, 

fremfor at behandle alle ens. For eksempel vil der blive investeret massivt i 

Oksbøl for at fortælle om den store flygtningelejr med op mod 65.000 beboere, 

der blev etableret i slutningen af besættelsen og bestod helt frem til 1950. 

Offentlige toiletter, eventuelt med bruser ved strandene er et ønske, men en 

udfordring pga. udgifterne til vedligehold. 

 

En forventet ny affaldsplan er ikke færdigimplementeret endnu, men der 

foretrækkes flere genbrugspladser fremfor et stort antal beholdere ved husene. 

 

AN kunne også fortælle, at Houstrup Strandvej har været oversvømmet i 

forbindelse med den megen nedbør. Skelvejen har også været ramt, her 

bebuder Naturstyrelsen, at de vil forbedre grøftesystemet langs vejen. 

 

4.  Økonomi 

Kasserer Per Toftdahl (TP) gennemgik regnskabet; Ud fra det justerede vi på 

budgetterne. Om betaling af kontingent fortæller han om to restanter, der ikke 

har været kontaktbare. Vi er i bestyrelsen enige om ikke at lade stå til, men 

anvende de vedtagne inddrivelsesmetoder. 

 

5.   Generalforsamling 

Planlægning af årets generalforsamling går sin gang, hvor Egon Ølgod (EØ) har 

sørget for reservation af lokaler, sikret sig at mad kan leveres, samt at der vil 

være drikkevarer. AN står for AV-udstyret, det har hidtil ikke været prangende, 

men vi finder det tilstrækkeligt. 

 

PT står for registrering og trykning af stemmesedler. I den forbindelse er det 

værd at bemærke, at vi i år ved afgivelse af ikke-skriftlig stemme skal række 

stemmesedlen i vejret. På valg er i år AN og AG. 
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Der vil blive præsenteret et forslag til vedtægtsændring om at foreningen skal 

kunne afholde udgifter til lokale udvidelser af grundvandssænkningen under 

nærmere bestemte forudsætninger. En eventuel vedtægtsændring skal kommu-

nen efterfølgende godkende. 

 

6.  Byggesager 

Kommunen har udsendt info om ændringer af lokalplan, eller som referenten 

læser det, præciseringer af allerede eksisterende regler og bestemmelser. Lokal-

planerne findes på Varde kommunes hjemmeside. 

 

Der, hvor der vil blive skærpet, er ved mangel på respekt overfor regler om volde 

og terrænreguleringer i skel eller på grunden og forskellige former for hegning i 

skel. Kommunen vil ikke mere lovliggøre ulovlige tiltag. Dette for at sikre, at om-

råderne fremover vil fremstå så oprindelige som muligt. Vi blev også gjort op-

mærksom på, at der ved ny bebygget grund, skal foreligge tilladelse til vej-

adgang. 

 

7.  Vandudvalg 

Nørre Nebel Entreprenørerne har nu fuldført grøfteprojektet langs Guldvangen.  

Det fælles grøfteprojekt ned mod Frydenlund er endnu ikke startet. Grøften 

langs Guldvangen er uddybet, så adgangen til den parallelle vej på den anden 

side af grøften og dermed skoven er blevet vanskelig. Derfor talte vi om at 

anlægge en lille gangbro på et centralt sted. Det kunne jo være mere smagfuldt 

end en palle. 

  

8.  GuldvangsPosten 

Der var ikke kommentarer til, men tilfredshed med dette emne.  

 

9.  Veje & stier 

EØ arbejder videre med indhentning af tilbud på asfalt og renovering af 

Guldvangen. Her er der tale om virkelig store udgifter, men også muligheder for 

store besparelser ud fra hvilken belægning, der vælges. 
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Vi har fået nyt legetårn og fået repareret øvrigt udstyr på den store legeplads 

ved Jeppesvej. Kay Vejdiksen (KV), EØ og AG trak i arbejdstøjet for at nedtage 

det gamle udstyr - det gav en pæn besparelse på omkostningerne. Som tidligere 

omtalt vil vi opsætte en kodelås ved toilettet på legepladsen. 

 

10.  Eventuelt 

Her talte vi om trenden med biodiversitet. En grundejer havde henvendt sig, om 

det ikke var en idé, at der i stedet for det velfriserede græsflade ved indkørslen 

på Guldvangen kunne være et blomstrende insektvenligt område til at modtage, 

når vi ankommer. Ud fra jordens bonitet vil marehalm måske være en bedre 

løsning. Forslaget fandt dog ikke stor genklang i det lille forum. 

 

Næste møde er kl. 8:30 forud for generalforsamlingen den 18. september 2021.  

  

Seneste nyt fra hjemmesiden 
 

29-aug-2021.  Information og tilmelding til Generalforsamling 
Glem ikke den udskudte Generalforsamling, der finder sted lørdag den 18. 
september kl. 10:00. Der vil være øl og vand som sædvanligt, men til alle der 
ønsker at deltage i den efterfølgende spisning af smørrebrød, vil vi gerne bede 
om tilmelding af antal deltagere - helst på mail senest 12. september. Se mere 
side 3 her i bladet. 

- Allan Nielsen 

 
11-jul-2021.  Bestyrelsen ønsker alle en god sommer 
Alle grundejere og gæster i vores område ønskes en rigtig dejlig sommer.  

- Allan Nielsen 

 
16-maj-2021.  Sommerhusbyen Houstrup – Facebookgruppe 
Hermed et lille forslag til muligt medlemskab af den offentlige Facebookgruppe 
"Sommerhusbyen Houstrup", hvor bla. køb & salg samt afhentning eller bytte af 
ting og sager i vores nærområde offentliggøres. 

- Allan Nielsen 
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Lidt af hvert… 

   

● ● ● 

Verdens korteste eventyr: 
 
Der var en gang en ung mand, der spurgte en ung pige: ”Vil du gifte dig med 
mig?” Pigen svarede ”Nej”. 
 
- Og den unge mand levede herefter lykkeligt og kørte motorcykel, tog på 
fisketure, spillede en masse golf, drak øl og whisky og havde penge i banken. 
Han lod også toiletbrædtet være oppe og pruttede, når han havde lyst.  
 
Slut. 
 
● ● ● 

”Det sikreste tegn på, at der er 

intelligent liv ude i rummet, er, at de 

ikke har kontaktet os endnu…”  

Citat Johnny Madsen 
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Jeg var ude at handle i dag i Rema, og jeg stod bag en bedstefar og hans 
barnebarn. Han har hænderne fulde, men barnet skriger stadigt efter slik, kiks 
og alle mulige ting. Bedstefaren siger med en kontrolleret stemme:  
 ′′Rolig, William, det varer ikke længe, min dreng." 
 
Endnu et udbrud og jeg hørte bedstefar stille og roligt sige: ′’Det er okay, 
William. Bare et par minutter mere, så smutter vi. Hold ud, dreng." 
 
Ved kassen smider den lille ting ud af vognen. Bedstefar siger igen med en 
kontrolleret stemme: ′′William, William, slap af kammerat, bliv ikke ked af det. 
Vi er hjemme om fem minutter, hold hovedet koldt, William." 
 
Nå, jeg var virkelig imponeret, så jeg gik udenfor, hvor bedstefaren læsser sine 
dagligvarer og drengen ind i bilen. Jeg sagde til bedstefaren: ′′Det kommer ikke 
mig ved, men du var fantastisk derinde. Jeg ved ikke, hvordan du gjorde det og 
uanset, hvor højt og forstyrrende han blev, blev du bare stille og roligt ved med 
at sige, at tingene nok skulle gå. William er meget heldig at have dig som sin 
bedstefar." 
 
′′Tak," sagde bedstefaren. ′′Men det er altså mig, der er William. Den lille bisse 
hedder Kevin." 
 

● ● ● 
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Flammkuchen 

   

Ingredienser: 
ca. 180 g økohvedemel + 120 g Tipo 00 mel  
10 g gær  
3 spsk. olivenolie  
ca. 2-2½ dl vand  
1/4 tsk sukker  
1/2 tsk salt  
 

Hæld lunt vand i en skål, tilsæt olie og gær. Rør mel i og tilsæt salt og sukker, ælt det 
sidste mel i på bordet. Lad hæve i ½ time og del i tre. Dejen kan gemmes i køleskab i 
strækfolie til dagen efter. 
Udrul/form tynde ”pandekager” i ens tykkelse evt. på bagepapir. Smør cremen på i 1-2 
mm samt resten af fyldet og bag på bagesten eller bagestål i 5 min. ved 275 grader 
(ekstra undervarme + blæs nederst i ovnen). 
 

Creme:   Fyld:  
2,5 dl creme fraiche 18%  1 stort rødløg 
1,5 dl drænet græsk yoghurt 10% 2 forårsløg 
Revet muskatnød  125 g Gouda ost 
Salt & peber   4 dadel-tomater 

 
Efter bagning: Kom friskklippet purløg, 
timian og ristet bacon i små tern og 
server mens den er varm.  
 
Variér efter smag med frisk basilikum, 
skiver af lufttørret skinke og lidt 
balsamico-glace. 
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HUSK  

• Foreningens hjemmeside: www.guldvangen.dk 

• Bestyrelsen kan kontaktes på: kontakt@guldvangen.dk  

• Giv besked ved ændringer i adresse, betalingsform eller 

ved salg af ejendom. 

 

Afs.: Allan Nielsen, Hvedemarken 42, 6000 Kolding 

Bestyrelsen 
 
Formand: 
Allan Nielsen 
Hvedemarken 42 
6000 Kolding 
m: 2331 7831 
e: formanden@guldvangen.dk 
 
Næstformand: 
Egon Ølgod 
Kærvej 205 
7190 Billund 
t: 7533 1618 eller m: 5126 7830 
e: naestformand@guldvangen.dk 
 
Teknisk service: 
Kay Vejdiksen 
Holbergshave 20 
6000 Kolding 
m: 4010 5863 
e: service@guldvangen.dk 

 
Kasserer: 
Per Toftdahl 
Stagebjergparken 93 
6051 Almind 
m: 4023 5750 
kassen@guldvangen.dk 
 

Referent & hjemmeside: 
Anders Grimstrup 
Skodborg Engvej 17 
6630 Rødding 
m: 3071 7487 
e: referent@guldvangen.dk 


